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Vstupenky v cenì 250 Kè jsou k dispozici na OÚ 
v Sosnové (tel. 487 520 874).

Vstupenky lze také zajistit na Veterinární klinice
v Sosnové (tel. 487 824 987)

Vstupenky v cenì 150 Kè jsou k dispozici na OÚ 
v Sosnové (tel. 487 520 874).

Vstupenky lze také zajistit na Veterinární klinice
v Sosnové (tel. 487 824 987).

THE PLASTIC PEOPLE 
OF THE UNIVERSE

Vystoupí v KD v Sosnové

V PÁTEK 28. BØEZNA 2014 OD 20:00 HODIN.

Pražská rocková kapela The Plastic People of the
Universe inspirovala vznik mnoha undergroundových
kapel. Sama patøila v letech 1968 až 1988 mezi hlavní
protagonisty èeskoslovenského hnutí undergroundu.

PAVEL CALLTA S KAPELOU

Vystoupí v KD v Sosnové

V PÁTEK 18. DUBNA 2014 OD 20:00 HODIN.

ZÁPIS DÌTÍ DO MATEØSKÉ ŠKOLY
v Sosnové pro školní rok 2014/2015 probìhne ve

STØEDU 16. 4. A VE ÈTVRTEK 17. 4. 2014
V DOBÌ OD 10:00 DO 16:00 HODIN.
V tento den bude probíhat v mateøské škole
"Den otevøených dveøí".
Rodièe s dìtmi i ostatní zájemci, si mohou

mateøskou školu prohlédnout
a získat potøebné informace.
Prohlídka je možná po pøed-
chozí domluvì i v jiné dny.
Po - Pá 6:15 - 16:00 hod.
Telefon 487 520 893.

U zápisu pøedloží zákonný zástupce svùj obèanský
prùkaz a originál rodného listu dítìte.

Bc. Jana Køížová
øeditelka Mateøské školy v Sosnové

MY SE ŠKOLY NEBOJÍME…
Rok se s rokem sešel a z našich tøíletých "špuntù" se
rázem stali velcí pøedškoláci. A letos je nás plná tøída.
Øíkáme si "zajíci" a máme plné ruce práce. V únoru nás
èekal zápis do škol, a tak jsme si celý leden na školu
hráli. Postavili stoleèky, tabuli, povìsili písmenka a hodi-
na mohla zaèít. Aby nás nepøekvapilo, jak to v takové
opravdové škole vypadá, zajeli jsme se podívat do
ZŠ Miroslava Tyrše v Èeské Lípì. Navštívili jsme naše
kamarády v první tøídì. Vidìli jsme Barborku, Milušku,
Apolenku, taky Kubíka a Natálku. Jé, ty toho už umí. 
Ve škole se jim líbí. I nám se tøída líbila. Barevná a plná
obrázkù. Byli jsme se podívat v tìlocviènì a v poèítaèové
tøídì jsme hráli pexeso na velké dotykové tabuli. A když
nám zaèalo kruèet v bøíšku, mìli pro nás pøipravenou
malou "brumíkovou" svaèinku.
V záøí, po prázdninách, si do školní tašky zabalí svaèinku
i Davídek B., Bìtuška E., Rozárka H., Vlastík R., Pavlík
H., Tomášek V., Matýsek S., Jeník S., Eliška K., Anežka
H., Terezka È., Terezka S., Honzík N. a Honzík D. 

A proè je škola dùležitá? (Výtah ankety mezi dìtmi.)
"Lidé chodí do školy, aby byli chytrý. Kdyby školy nebyly,
tak by nebyli chytrý." 

JOSEFOVSKÁ ZÁBAVA
V SOBOTU DNE 22. BØEZNA 2014
OD 20:00 DO 01:00 HODIN
v KD Sosnová.
K tanci hraje kapela Duo Galaxie.

Vstupenky v cenì 50,- Kè k zakoupení pøímo na místì.
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"Školy jsou proto, aby se nauèily dìti uèit a nebyly
hloupý. To se jim v životì pak hodí.”
“Kdyby školy nebyly, tak by byly dìti trošku tó, nebyly by
jako dospìlí vùbec chytrý a nemìly by asi ani dùm, kdyby
nebyly chytrý asi že jo." 
"Školy jsou proto, abysme se mohli všechno nauèit.
Kdyby nebyly, nevìdìli bysme nic." "Školy jsou proto,
aby se dìti nauèily poèítat, psát, èíst… Kdyby nebyly, tak
by byli lidi i hloupí."
"Školy jsou proto, aby se tam dìti nìco nauèily. Kdyby
nebyly, byly by dìti hloupý." 
"Školy jsou, abysme mìli jednièky, a abysme mohli
vydìlávat hodnì. Kdyby nebyly, byly bysme hloupí." 
"Školy sou dùležitý, aby tam chodily dìti, aby se nauèily
všechno, co maj. Kdyby nebyly, nikdy by se nic neuèily." 
"Školy sou proto, aby se nauèily dìti písmenka." 
"Školy jsou dùležitý, protože se tam nauèíme spoustu
jinejch vìcí." 
"Školy jsou dùležitý, protože se tam nauèíš spousty
úkolù. Kdyby nebyly, tak bysme byly hloupí a nic bysme
neumìli." 
"Do školy se chodí, abysme se nìco nauèili,a abysme
nebyli hloupí."
"Školy jsou dùležitý, abysme se uèili. Kdyby nebyly, tak
bysme se nemohli uèit a byli bysme smutný." 

… Takže o škole mají dìti jasno. Pøejme, at’ jim nadšení
a radost v oèích vydrží celá školní léta.

Eva VESELÁ, uèitelka MŠ Sosnová
Bc. Jana KØÍŽOVÁ, øeditelka MŠ Sosnová

MASOPUSTNÍ KOLÁÈKY
Masopust je období veselí, legrace a hostin. Na hos-
tinách se jí maso, jitrnice, koláèe a jiné dobroty. I naše
dìti ze školky prožívají období od Tøí králù až do zaèátku
postní doby. 
Ve školce jsme si vytvoøili hrací koutek pekárny
s kuchyòkou. Oblékli jsme si zástìrky, vyrobené
pekaøské èelenky a mohlo se zaèít. Tìsto na masopust-
ní koláèky nám pøipravila paní kuchaøka s paní uèitelkou.
Vyválet ho byla hraèka pro kluky a vykrajování zbylo na
holèièky. Práce nám šla hezky od ruky. "Pekaø peèe
koláèe, jsou jich plné pekáèe. Pekaøka mu pomáhá,
pìknì peèou oba dva…"
Odpoledne se do zdobení masopustních koláèkù zapoji-
ly i dìti z družinky. A výsledek? Moc pìkné a moc dobré. 

Slávka HOLOVSKÁ, uèitelka MŠ Sosnová

všechna foto archiv MŠ Sosnová

VÁžENÍ A MILÍ OBÈANÉ SOSNOVÉ,
Víte, že už od èervna 2013 máte možnost vždy tøi støedy
v mìsíci (mimo poslední støedy) navštívit na sále

kulturního domu v Sosnové lekce MUZIKOTERAPIE
od 18:30 hod. do 20:30 hod.?
Nevíte?  
Nedivím se, já jsem tuto možnost náhodou objevila
teprve nedávno, zaèala jsem lekce navštìvovat  a mohu
všem  vøele doporuèit.
A co na lekci potøebujete?
Dlouhou sukni, (muži tepláky), teplé ponožky, deku,
šátek na oèi, to je vše.
Kdo potøebuje ze sebe shodit všední starosti a problémy,
mùže si dojít do kulturního domu vytancovat se z nich pøi
hudbì.
Tanèí se pøi pøíjemné hudbì pøi svìtle svíèek.
Na lekcích jsem se zatím setkala nejen s lektorkou Jitkou
Novotnou, ale také se zajímavými lidmi - mladíky, dívka-
mi, zralými ženami v nejlepších letech, mými vrstevníky,
je to relax lázeò, pøijïte zkusit, jaké to je? Nebudete lito-
vat.
A proè Vám to píši? 
Aby jste mìli všichni tuto informaci, že se opravdu
v Sosnové nemusí jen bydlet a pøespávat, ale dají se zde
zažívat i zážitky jiné dimenze.

Vlad. Jeøalová a ostatní úèastníci lekcí muzikoterapie se
tìší na setkání s vámi, pøijïte mezi nás.
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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Zápis  è. 40/2014 z øádného jednání zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 27. 1. 2014 
od 18:00 hod. v zasedací místnosti OÚ

Pøítomni: Ing. J. Kladníèek, V. Pátková, Bc. J. Gallo, M. Janovský, Ing. R. Andìl, MVDr. M. Russ, Ing. M. Pátra,
V. Jeøalová,  J. Halasníková, P. Voves  MUDr. M. Kadlec, L. Rampouch       
Omluveni:: J. Gorèík, Y. Baierová, Ing. K. Blažek  
Hosté: p. Pokorná, p. Pokorný, p. Braun, p. Køížová, p. Kadlecová                                                                            
Jednání øídila Jindøiška Halasníková -  starostka obce.

V úvodu jednání starostka pøivítala zastupitele a  konstatovala, že zastupitelstvo bylo øádnì  svoláno a vyhlášeno.
Je pøítomna nadpolovièní vìtšina èlenù zastupitelstva, takže jednání je usnášeníschopné. Pøítomní byli upozornìni na
poøizování zvukového záznamu z jednání a upozornìni na ztlumení  mobilních telefonù.
Ovìøovateli zápisu z jednání zastupitelstva byli urèeni:  Ing. J. Kladníèek, Bc. J. Gallo 
Zapisovatelem zápisu byla urèena p. Macková.

Zápis z minulého zasedání zastupitelstva byl ovìøen a vyvìšen na úøední desce a internetových stránkách obce.
Pøipomínky k nìmu nebyly podány žádné.  

Starostka provedla kontrolu Usnesení è. 39/2013 z 18. 12. 2013:

39/D ZO schvaluje sepsání žádosti na Mìsto Èeská Lípa o odkoupení  pozemkù p.p.è. 554 a 553. Starostka jednala
s Mìstským úøadem È. Lípa, kde jí bylo sdìleno, že na základì usnesení ZM è. 568/S/2013 z listopadu 2013,
zastupitelstvo neschvaluje zámìr prodeje tìchto pozemkù. Podání žádosti by bylo bezpøedmìtné a pokud bude mít
obec o tyto pozemky zájem, mùže oslovit nové zastupitelstvo po komunálních volbách.

Starosta pøítomné  zastupitele seznámila  s navrženým programem. 
Program:
1. Program podpory sportu
2. Investièní zámìry obce pro rok 2014
3. Odmìòování zastupitelù od 1. 1. 12014
4. Info z obce
Návrh usnesení:
ZO schvaluje program jednání.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 
Návrh byl pøijat.

1) Program podpory sportu
Na Program podpory sportu bylo vyèlenìno RO 40 tis. Kè. RO doporuèuje ponechat všechny podmínky stejné, pouze
v pøípadì pozdního vyúètování, bude toto zohlednìno pøi posuzování nové žádosti. Tato žádost mùže být vyøazena.
Návrh usnesení:
ZO schvaluje èástku 40 tis. Kè na Program podpory sportu pro rok 2014.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

2) Investièní zámìry obce pro rok 2014
Na minulém zasedání ZO starostka požádala zastupitele, aby do termínu lednové rady doruèili své návrhy na
investice v obci v roce 2014. Z dodaných návrhù rada pøipravila tyto zámìry:
- Veøejné osvìtlení 250tis.
- Veøejná zeleò 100tis.
- Prostranství mezi veterinou a hospodou 350tis.
- Høbitovní zeï 100tis.
- Dokumentace Lesná + Ramš 200tis.
- Oprava kabin 1 051tis.

2 051 tis.
MUDr. Kadlec se dotázal na položku veø. zeleò. Starostka odvìtila, že se jedná o dovýsadbu ozeleòovacího pásu za
rodinnými domky (od Antošù až k Meïášùm). A dále je potøeba dosázet keøe pøed zahrádkáøskou kolonií a za garážemi
za autobazarem. Ing. Kladníèek upøesnil, jak rada obce dospìla právì k tìmto investicím. Napø. u veø. osvìtlení uvedl,
že je nutné rozšíøit VO v lokality "od Vondrù ke høišti". Ing. Pátra se zeptal, zda se ve veøejné zeleni poèítá i s dovýsad-
bou lesa v lokalitì za Musílkem. Starostka odpovìdìla, že toto se bude øešit až bude les vytìžen a pøedán lesnímu 
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hospodáøi. Upozornila, že se jedná o ochranná pásma ÈEPS a bude nutné vše s nimi konzultovat, aby nedošlo k poká-
cení døevin vyšších jak 3 metry. MUDr. Kadlec doplnil, že pokud se bude investovat to kabin, je nutné øádnì se o nì
starat. Pan Voves podal návrh, aby se o investicích hlasovalo jednotlivì.

Návrh usnesení:
ZO souhlasí s tím, že se bude o investicích hlasovat jednotlivì ke každé položce. 
Pro: 10   Proti: 0 Zdržel se: 2 (Russ, Pátra)
Návrh byl pøijat.

Poté zastupitelé hlasovali o jednotlivých položkách s tìmito výsledky:

Veøejné osvìtlení 250.000,- Kè
Návrh usnesení:
ZO schvaluje investici do veøejného osvìtlení v èástce 250 tis. Kè.
Pro: 12   Proti: Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

Veøejná zeleò 100.000,- Kè
Návrh usnesení:
ZO schvaluje  investici do veøejné zelenì v èástce 100 tis. Kè.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

Prostranství mezi vet. klinikou a hospodou (bez komunikace) 350.000,- Kè
Návrh usnesení:
ZO schvaluje investici do prostranství mezi vet. klinikou a hospodou v èástce 350 tis. Kè.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

Høbitovní zeï 100.000,- Kè
Návrh usnesení:
ZO schvaluje investici do høbitovní zdi  v èástce 100 tis. Kè.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

Dokumentace Lesná - Ramš 200.000,- Kè
Návrh usnesení:
ZO schvaluje investici do dokumentace Lesná - Ramš v èástce 200 tis. Kè.
Pro: 5 (Pátra, Pátková, Kadlec, Andìl, Jeøalová)
Proti: 7 (Halasníková, Janovský, Russ, Rampouch, Kladníèek, Voves, Gallo)
Zdržel se: 0
Návrh byl nepøijat.

Oprava kabin 1.051.000,- Kè
Návrh usnesení:
ZO schvaluje investici do rekonstrukce kabin  v èástce  1.051tis. Kè.
Pro: 10   Proti: 0 Zdržel se: 2 (Pátková, Pátra)
Návrh byl pøijat.

Starostka navrhla u neschválené investice do dokumentace, tyto penìžní prostøedky ponechat jako rezervu.
Návrh usnesení:
ZO souhlasí ponechat èástku 200 tis Kè na položce komunikace jako rezervu. 
Pro: 10   Proti: 0 Zdržel se: 2(Pátková, Pátra)
Návrh byl pøijat.

3) Odmìòování zastupitelù od 1. 1. 12014
Dne 18. 12. 2013 vláda projednala a schválila zmìny v oblasti odmìòování èlenù zastupitelstva územních samo-
správných celkù platné do ledna 2014. Zastupitelstvo musí schválit v jaké výši budou odmìny poskytovány.
RO doporuèila ponechat odmìny v nezmìnìné výši.
Návrh usnesení:
ZO schvaluje odmìny neuvolnìným zastupitelùm v nezmìnìné výši, tak jak byly schváleny usnesením è. 1/L dne
8. 11. 2010.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0.
Návrh byl pøijat.
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4) Info z obce
- Usnesení RO è. 43/2014 z 13. 1. 2014 - bod 43/C odmìny pro èleny kontrolního a finanèního výboru. Ing. Andìl
požádal o odmìnu pro èlenky finanèního výboru ve výši 500,- Kè. RO toto odsouhlasila, zároveò navrhla odmìny i pro
èleny kontrolního výboru. Vzhledem k tomu, že výbory jsou v kompetenci ZO, je nutné tyto odmìny schválit v ZO.
Odmìny pro aktivní èleny komisí postaèí schválit radou obce.
Návrh usnesení:
ZO schvaluje odmìnu ve výši 500,- Kè pro  èleny kontrolního výboru (Pátková, Pátra, Tušinská) a èlenky finanèního
výboru (Jeøalová, Malá).
Pro: 9   Proti: 0 Zdržel se: 3 (Pátková, Pátra, Jeøalová)
Návrh byl pøijat.

- Program kulturní komise
Starostka požádala pøítomné zastupitele, aby spolupracovali pøi sestavení programu na první pololetí 2014.
MVDr. Russ jednal s manažerem skupiny Plastic People (28. 3. 2014) a manažerkou Blue Effectu (23. 5. 2014), který
se stal již tradicí. Starostka jednala s místním rodákem Pavlem Caltou (18. 4. 2014), který rád se svou skupinou
v Sosnové vystoupí. Zároveò navrhla u této akce snížit vstupné na 150,- Kè vzhledem k jiné vìkové skupinì publika
a dále navrhla, aby se o jednotlivých akcích hlasovalo samostatnì.
Návrh usnesení:
ZO schvaluje poøádání kulturní akce koncert skupiny Plastic People dne 28. 3. 2014 za dohodnutou cenu 37 tis.
vè. ozvuèení.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

Návrh usnesení:
ZO schvaluje poøádání kulturní akce koncert Pavla Calty se skupinou dne 18. 4. 2014 za dohodnutou cenu 20 tis.
vè. ozvuèení. Cena vstupného 150,- Kè.
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

Návrh usnesení:
ZO schvaluje poøádání kulturní akce koncert skupiny Blue Effect dne 23. 5. 2014 za dohodnutou cenu 37 tis.
vè. ozvuèení.
Pro: 11   Proti: 0 Zdržel se: 1 (Janovský)
Návrh byl pøijat.

Zastupitelé se dohodli na akci "PÁLENÍ ÈARODÌJNIC", na kterou je nutné uvolnit èástku, která pokryje náklady na
kapelu, obèerstvení pro dìti, døevo a výzdobu obce. Ing. Kladníèek navrhl èástku 20 tis. Kè, která nemusí být vy-
èerpána.
Návrh usnesení:
ZO schvaluje poøádání  akce "PÁLENÍ ÈARODÌJNIC"  dne 30. 4. 2014 za èástku 20 tis. Kè. 
Pro: 12   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

- Usnesení RO è. 43/2014 z 13.1. 2014 - Bc. Gallo se dotázal na bod 43/J - zamítnutí žádosti o pøíspìvek Centru pro
zdravotnì postižené. Zajímala ho minimální èástka, která mìla být poskytnuta. Starostka odvìtila, že se jednalo
o 14 tis. Kè. Dále se dotázal na bod 43/Q - nabídka spoleènosti Real Cross s.r.o., která obci nabízela k prodeji jednu
polovinu pozemku p.è. 576/3 za cenu 15 tis. Kè. Starostka odvìtila, že se jedná o pozemek pøed zahrádkáøskou kolonií,
který obec udržuje, ale rada nepovažuje za nutné jeho nákup.
- Paní Pátková se zeptala zda autodrom poslal již poplatek ze vstupného za rok 2013. Poplatek byl vyúètován, ale na
úèet obce zatím pøipsán nebyl.

Jednání bylo ukonèeno v 18:50 hod.

U S N E S E N Í    È. 40/2014 Z ØÁDNÉHO JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE KONANÉHO DNE

27.1. 2014  OD 18.00 HOD. V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI OÚ
40/A ZO schvaluje program jednání.
40/B ZO schvaluje èástku 40 tis. Kè na Program podpory sportu pro rok 2014.
40/C ZO souhlasí s tím, že se bude o investicích hlasovat jednotlivì ke každé položce. 
40/D ZO schvaluje investici do veøejného osvìtlení v èástce 250 tis. Kè.
40/E ZO schvaluje  investici do veøejné zelenì v èástce 100 tis. Kè.
40/F ZO schvaluje investici do prostranství mezi vet.klinikou a hospodou v èástce 350 tis.Kè.
40/G ZO schvaluje investici do høbitovní zdi  v èástce 100 tis. Kè.
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INFO OBÈANÙM ...

40/H ZO neschvaluje investici do dokumentace Lesná - Ramš v èástce 200 tis. Kè.
40/I  ZO schvaluje investici do rekonstrukce kabin  v èástce  1.051 tis. Kè.
40/J ZO souhlasí ponechat èástku 200tis.Kè na položce komunikace jako rezervu. 
40/K ZO schvaluje odmìny neuvolnìným zastupitelùm v nezmìnìné výši, tak jak byly schváleny usnesením è. 1/L
dne 8. 11. 2010.
40/L ZO schvaluje odmìnu ve výši 500,- Kè pro  èleny kontrolního výboru (Pátková, Pátra, Tušinská) a èlenky
finanèního výboru (Jeøalová, Malá).
40/M ZO schvaluje poøádání kulturní akce koncert skupiny Plastic People dne 28. 3. 2014 za dohodnutou cenu
37 tis. vè. ozvuèení.
40/N ZO schvaluje poøádání kulturní akce koncert Pavla Calty se skupinou dne 18. 4. 2014 za dohodnutou cenu
20 tis. vè. ozvuèení. Cena vstupného 150,- Kè.
40/O ZO schvaluje poøádání kulturní akce koncert skupiny Blue Effect dne 23. 5. 2014 za dohodnutou cenu 37 tis.
vè. ozvuèení.
40/P ZO schvaluje poøádání  akce "PÁLENÍ ÈARODÌJNIC"  dne 30. 4. 2014 za èástku 20 tis. Kè.

43/A RO schválila vyhlášení Programu podpory sportu pro rok 2014 ve finanèní výši jako v minulých letech (40 tis.
Kè). Veškeré informace budou k dispozici na webu obce a v Sosnováèku.
43/B RO schválila  žádost Bc. Køížové o vyøazení z majetku MŠ v celém rozsahu podle  seznamu majetku k vyøazení
pøipraveným inventarizaèní komisí.
43/C RO projednala a schválila odmìnu ve  stejné výši 500,- Kè pro èlenky finanèního výboru (Ing. Malá, p. Jeøalová),
kontrolního výboru (Ing. Pátra, p. Pátková, p. Tušínská) a pro aktivní èleny komisí (p. Voves, Ing. Vronský,
p. Rùžièková, p. Paulusová, p. Kladníèková).
43/D RO projednala a schválila odmìnu ve výši 300,- Kè pro každou èlenku inventarizaèní komise (p. Jechová,
p. Vondrová, p. Hapiáková).
43/E RO vzala na vìdomí zamítavé stanovisko zastupitelstva mìsta Èeská Lípa k prodeji pozemkù p.è. 554 a 553.
43/F RO projednala a pøipravila investièní zámìry obce pro rok 2014. Pøedkládá ZO ke schválení.
43/G RO projednala žádost Ing. Lišky a Ing. Liškové o zøízení vìcného bøemene. Z dùvodu plánované rekonstrukce
vodovodu v obci a tím i pøípojek, byla žádost zamítnuta. 
43/I RO byla seznámena s novou vyhláškou o odmìòováním zastupitelù od 1. 1. 2014. Rada navrhuje ponechat platy
neuvolnìných zastupitelù ve stejné výši. Pøedkládá ZO ke schválení.
43/J RO projednala a zamítla žádost Centra pro zdravotnì postižené o finanèní pøíspìvek. V žádosti byla uvedena
znaèná èástka oznaèená jako minimální èástka, která má být poskytnuta.
43/K RO schválila finanèní dar ve výši 3000,- Kè pro Denní a pobytové sociální služby Èeská Lípa, který je využíván
i místními obèany.
43/L RO vzala na vìdomí informaci o ukonèení zpracování pasportu dopravního znaèení z dùvodu ukonèení èinnos-
ti firmy Somaro v této agendì k 31. 12.2 013.
43/M RO odsouhlasila plán sportovních akcí obce Sosnová pro rok 2014.
43/N RO schválila zapùjèení sálu KD dne 13. 4. 2014 TJ Jiskra Nový Bor za cenu 1000,- Kè na akci Krosmaratón.
Poøadatel si zajistí parkování v obci na vyhrazených místech.
43/O RO schválila žádost p. Tušínské o souhlas s dopravním znaèením k vyhrazenému parkovacímu místu pro
kadeønictví. Schváleno bylo pouze svislé dopravní znaèení.
43/P RO vzala na vìdomí vyúètování poplatku ze vstupného Autodromem È.Lípa ve výši 39624,- Kè.
43/Q RO neschválila nabídku spoleènosti Real Cross s.r.o., která nabízela obci k odprodeji ? pozemku p.è. 576/3 za
cenu 15000,- Kè.
43/R RO schválila program na zasedání ZO dne 27. 1. 2014. Zapsala: Jindøiška Halasníková

U S N E S E N Í   È. 43/2014 Z RADY OBCE KONANÉ DNE 13. 1. 2014 

Všichni obèané jsou srdeènì zváni na
jednání zastupitelstva obce, které se koná
v pondìlí 31. bøezna 2014 od 18:00 hodin
v zasedací místnosti OÚ v Sosnové.
Program zasedání bude k dispozici na obecní
vývìsce na autobusové zastávce a na OÚ.

OÚ Sosnová

POZVÁNKA ...

Obèané, kteøí mají problémy s jízdním øádem MHD,
mohou stále podávat své námitky prostøednictvím
pøipomínkových formuláøù jak na MìÚ È. Lípa
nebo OÚ Sosnová, který vše pøedá kompetentní osobì.
Pokud bude pøipomínek shromáždìno vìtší množství,
budou pøedloženy radì obce, která je bude øešit  v rámci
celé obce.
Zelené sáèky na psí exkrementy jsou urèeny právì pro
potøeby "pejskaøù". Zmínìné sáèky jsou pracovníky
obecního úøadu pravidelnì doplòovány, aby jich bylo
vždy dostatek. Myšlenkou tohoto konání (jež není zadar-
mo) jsou chodníky a veøejná prostranství bez

nevoòavých psích hromádek. Bohužel se ale schránky
se sáèky stále èastìji stávají cílem nájezdù nezbedù
"škodièù"!!! 
Dlouhodobì fungující skládka bioodpadu smìrem
k Novému dvoru je zrušena. Bioodpad mùžete vozit do
sbìrného dvora, kde obec platí za jeho pøevzetí.
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VELKÁ KNIHA ETIKETY

KLUB SENIORÙ - VOLNOÈASOVÁ

AKTIVITA
"Každý den stojí za to, aby ho èlovìk žil!"

Snad každý z nás touží prožít svùj život naplno. Vždyt’
kolem je tolik vìcí, na které jsme jako mladí nebo zcela
zdraví nemìli èas. Tìch plánù co jsme mìli…
Pro nás všechny, kdo nechceme jen sedìt doma,
ale máme zájem scházet se s vrstevníky, nastává èas
tyto plány naplnit.
Naplnit plány pøi posezení u kávy (èaje) s vrstevníky:
Zájmové aktivity: hrát tøeba spoleèenské stolní hry
Vzdìlávací aktivity: jazykové, konverzaèní

cvièení pamìti
práce na PC

Sportovní a relaxaèní aktivity: kondièní cvièení na
židlích
Kulturnì - spoleèenské aktivity

Spoleènými aktivitami seniorù se buduje vzájemný
respekt, prolínání mezilidských vztahù, dùvìra a radost
ze spoleèných setkání. Vzniká motivace zapojovat se
nejen do spoleèných akcí, ale i do partnerství v rámci
obèanských aktivit v životì obce.

Naše setkání  se uskuteèní  1x za mìsíc, 
vždy ve ètvrtek, v horní zasedací místnosti na OÚ
od 10:00 do 11:30 hod. 

PRVNÍ SETKÁNÍ je plánováno na  6. BØEZEN

Další: 3. dubna, 15. kvìtna a 12. èervna 2014.
Další termíny budou  upøesnìny  podle pøání a zájmu
obèanù.

Irena Kladníèková

KLUB DÍVEK A žEN V SOSNOVÉ

Myšlenka setkávání se lidí v dùchodovém vìku
1 x mìsíènì v kulturním domì, v nezakouøeném a èistém
prostøedí, vznikla pøed 24 lety a trvá dosud. 
Každou poslední støedu v mìsíci v dobì od 14:00  - 18:00
hod. se mohou lidé sejít, popovídat si, zatanèit, zazpívat,
zkrátka setkat se s jinými Sosnováky. Dnes již tato
setkání navštìvuje široký okruh lidí ze Zahrádek, Zákup,
Volfartic a Èeské Lípy, kteøí si zpøíjemòují život - myšlen-
ka je prostá - chtìjí být mezi lidmi a pobavit se.
Tradici setkávání bychom chtìli rozšíøit pro ty dívky
a ženy (bez omezení vìku), které budou chtít zmìnit
stereotyp všedního dne a jednou za èas odejít z denního
kolotoèe, studia, zamìstnání a úkolù v domácnosti. 
O tomto zpùsobu schùzek uvažujeme teoreticky už mini-
málnì 10 let.
Jak? Jednoduše - založíme Klub dívek a žen v Sosnové.
Nebudeme vybírat pøíspìvky, nebudeme dìlat dale-
kosáhlé plány, budeme se scházet a uvidíme, zda se
povede a vznikne tradice…
Navrhujeme jedno úterý v mìsíci v 18:00 hod.
v prostorách klubovny na høišti. Scházet se na 2 - 3
hodiny, posedìt, poznat se, popovídat si opìt v klidu,
v teple, pøi šálku dobrého èaje, kávy v hezkém vlastním
hrneèku ( vše si doneseme z domova), kdo donese nìco
na zub, bude jednièka (nápadùm se meze nekladou)
vodu a varnou konvici dodáme.
Možná se nás poprvé sejde pìt, možná deset. Jak se
vìci vyvinou dál, bude záležet jenom na nás. Možností je
dost. Budeme plánovat a vymýšlet co a jak dál, ty které
pøijdou, a co si navrhneme, že bude pøíštì. 

Záleží jen na nás, zda se nám povede stojaté vody života
v Sosnové rozhýbat a místo, kam se vracíme z práce,
ze školy domù si odpoèinout a vyspat se, pøemìnit na
místo, kde máme kolem sebe plno spøíznìných duší.
Kde se všichni známe a víme o sobì, že jsme ze
Sosnové, a to zní dobøe, ne?

Datum dalších schùzek a pøípadné nápady budeme
zveøejòovat na internetu, na vývìsce Obecního úøadu
u zastávky a pøímo na úøadì, a když se trefíme do
vydávání v Sosnováèku, tak i tam.

PRVNÍ SETKÁNÍ, nebo chcete - li otevøení klubu, se bude

konat V ÚTERÝ 11. BØEZNA 2014 V 18:00 HOD.
V KLUBOVNÌ NA FOTBALOVÉM HØIŠTI.

Pøijïte, uvidíme kolik nás bude, a když nebudou prostory
staèit, vždyt’ máme taky kulturní dùm - at’ nezeje
prázdnotou .
Komu se nehodí první termín, poznaète si další:
úterý 1. dubna 2014 od 18:00 hod.
Další termíny hledejte na vývìskách a webu.

Tìšíme se a zveme Vás

Vlad. Jeøalová
Mil. Šimková

KVÌTINA JAKO DAR
Jediným darem, kterým nemùžeme nìco pokazit,
je kvìtina.  Ženám je dáváme pøi každé vhodné
pøíležitosti,  protože  ženy  - a to muži ve své praktiènos-
ti tìžko chápou - tuto " krásu na tøi dny ", milují. Kytice pro
ženu má být romantiètìjší a pestøejší, mùže mít inten-
zivní vùni a èasto bývá zdobena dekorativními prvky.
Kytice pro muže by mìla být støízlivìjší, spíše jedno-
barevná, bez dekorací, stužek a mašlí. Kytice má lichý
poèet kvìtù, pouze smuteèní kytice má poèet sudý.
Darujeme kvìtiny pouze øezané. Výjimkou je návštìva
u pøíležitosti  "pøátelské kolaudace", kdy kvìtináè s kvìti-
nou bude trvalou dekorací nového obydlí hostitelù.
Nìkteøí lidé vyznávají kvìtomluvu - je v ní hodnì roman-
tiky, tajuplnosti a jinotajù. Napøíklad èervená barva zna-
mená lásku nebo vášeò, rùžová sympatie, žlutá žárlivost,
modrá vìrnost, zelená nadìji, fialová pokoru, bílá èistotu
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foto na této stranì D. Staòková

ŽELEZNIÈNÍ PØEJEZDY NA ÈESKOU

LÍPU
Všichni dobøe známe železnièní pøejezdy ze Sosnové na
Èeskou Lípu. Množí se debaty a rùzné teorie, jak je
vlastnì pøekonávat podle regulí. Pøejezd od Sosnové
k silnici I/9 - nemá závory, ale svítí pøerušované bílé
svìtlo; velký pøejezd na Èeskou Lípu - má závory, ale
nesvítí pøerušované bílé svìtlo (je zakryté) a pøejezd,
již témìø na horizontu, nemá ani závory, ani nesvítí
pøerušované bílé svìtlo. Zdálo se mi nejjednodušší
oslovit èlovìka pøímo u zdroje, jak se øíká.

D. Staòková

Zde máme citaci ustanovení § 28 zákona
è. 361/2000Sb. o provozu na pozemních komu-
nikacích:
ŽELEZNIÈNÍ PØEJEZD § 28 
1) Pøed železnièním pøejezdem si musí øidiè poèínat
zvlášt’ opatrnì, zejména se pøesvìdèit, zda mùže
železnièní pøejezd bezpeènì pøejet. 

2) Vozidla se pøed železnièním pøejezdem øadí za sebou
v poøadí, ve kterém pøijela. Nejde-li o soubìžnou jízdu
nebo o jízdu podle § 12 odst.2, smìjí vozidla pøejíždìt
pøes železnièní pøejezd jen v jednom jízdním proudu. 

3) Ve vzdálenosti 50 m pøed železnièním pøejezdem
a pøi jeho pøejíždìní smí øidiè jet rychlostí nejvýše
30 km.h-1. Svítí-li pøerušované bílé svìtlo signálu
pøejezdového zabezpeèovacího zaøízení, smí 50 m
pøed železnièním pøejezdem a pøi jeho pøejíždìní jet
rychlostí nejvýše 50
km.h-1. Pøi pøejíždìní
železnièního pøejezdu
nesmí øidiè zbyteènì prod-
lužovat dobu jeho
pøejíždìní. 

4) Dojde-li k zastavení
vozidla na železnièním pøe-
jezdu, musí jeho øidiè
odstranit vozidlo mimo
železnièní trat’ a nemùže-li
tak uèinit, musí neprodlenì
uèinit vše, aby øidièi kole-
jových vozidel byli pøed
nebezpeèím vèas varováni. 

5) Pøed železnièním pøe-
jezdem, u kterého je umístìna dopravní znaèka "Stùj, dej
pøednost v jízdì!", musí øidiè zastavit vozidlo na takovém
místì, odkud má náležitý rozhled na trat’. 

Ze shora uvedeného jednoznaènì vyplývá, že není 
podstatné, zda je pøejezd zabezpeèen závorami. Rozho-
dující pro rychlost jízdy na železnièním pøejezdu je
skuteènost, svítí-li  pøerušované bílé svìtlo, èi niko-
liv. Takže pokud bílé svìtlo není, pøejíždíme rychlostí
30 km/h. Bc. Jan Gallo

a nevinnost.
Pøi výbìru na nás èíhá ještì jedno nebezpeèí, a to pylová
alergie. Pokud nechceme oslavenci zkazit oslavu astma-
tickým záchvatem, zvolíme místo lilií radìji orchideje
v krabièce. Jinak obal vždy musíme odložit tak, aby ho
oslavenec vùbec nespatøil. Celofánový obal  je souèást
aranžmá, a proto ho ponecháme a pøedáváme s kyticí.
Vhodnìjší je nejprve pogratulovat, potøást rukou, a pak
pøedat kytici, aby s ní oslavenec nemusel složitì mani-
pulovat. Kytici vždy pøedává ženì muž a muži žena.
Oslavenec by mìl kytici vystavit, aby dal najevo, že se
mu líbí.

J. H.
(zpracováno dle knihy Ladislava Špaèka  Nová velká

kniha etikety)

PEKLO
Z informací Ing. Markéty Kavkové, specialistky ochrany
pøírody spoleènosti Lesy ÈR, vyplývá, že do konce února
by mìlo dojít k vykácení vyznaèených stromù, které jsou
narušené a hrozí bezprostøedním pádem na turistickou

cestu.  V bøeznu, pøi kvìtu
bledulí jarních, bude již trasa
prùchozí. 
Další stavební práce zaènou
v kvìtnu rekonstrukcí døe-
vìných chodníkù a lávek.
Turistická trasa, ale bude
omezenì pøístupná až do
konce roku 2014. V NPP
budou zaèátkem bøezna
instalovány 4 cedule (jsou již
pøipravené), informující
návštìvníky o dìní v údolí,
proè jsou nìkteré úseky již
zcela bez stromù, ale také
o tom, co v této lokalitì
mùže hrozit. 

Samozøejmì se do budoucna nebude jednat jenom
o kácení. Poèítá se s další dlouhodobou péèí o tuto
lokalitu, a to ve spolupráci s CHKO Kokoøínsko, Povodí
Ohøe, Vlastivìdným muzeem a dalšími institucemi.
Vzhledem k letošnímu nestandartnímu poèasí je spìch
dát lokalitu vèas do poøádku a všechny co nejdøíve
o situaci informovat. 

Ing. Petr Milde

D
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OÚ v Sosnové 487 520 874
Starosta obce 724 179 753
Místostarosta 606 460 442
Info linka SÈVK 840 111 111
Info linka ÈEZ 840 840 840
Havárie SÈVK 840 111 111
Poruchy ÈEZ 840 850 860
Policie ÈR obvodní oddìlení Èeská Lípa

974 471 760
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BØEZEN V LESE
V minulém Sosnováèku jsem vám podìkoval za zví-
øátka, kterým do lesa nosíte krmení. K tomu jsem pøipojil
i návod jak krmení upravovat. A musím podìkovat znovu.
To, co do krmítek vkládáte, má pro zvìø pøijatelnou
podobu. Jablíèka jsou rozkrájená, chleba a rohlíky jsou
vysušené a v malých kouscích. 
Jaká byla zima, to vidíme a její nezimní prùbìh slibují
meteorologové i nadále. Únoru se v lese øíká mìsíc
hladu. Zvìø už mívá strávené své tukové zásoby a nová
potrava ještì nebývá. Letos to neplatí, a tak nevidíme
vyslovenì slabé kusy (srnèí, atd.), ani nenacházíme kusy
padlé.
Pokud zvedneme tlupu srnèího, tak ji vidíme zezadu.
Na jejich krásnì zaoblených tvarech je vidìt, že hlady
zvìø nestrádala. Ostatnì je to patrné i v krmelcích, kde
zùstalo seno nedotèené. Zvìø se stále dostává ke své
obvyklé potravì.
Pøed dvìma roky došlo v obci k napadení psa, který byl
se svými páníèky na procházce. V bøeznu divoká prasa-
ta metají (rodí) selátka. Jejich matka, bachynì, je velice
bedlivì hlídá a považuje každého, kdo se dostane do
jejich blízkosti, za nepøítele, kterého je potøeba odehnat.
To se zøejmì tenkrát stalo. Asi se pes a jeho páni dostali
natolik blízko, že bachynì zaútoèila. To, že nikdo selata
nevidìl, nic neznamená, protože v tlupì selat vládne
poøádek a kázeò. Pokud bachynì vydá patøièný zvukový
signál, tak selata zalehnou a bez dalšího pokynu se
nehnou. Pokud máte možnost toto poèínání vidìt, tak jim
jako lidé musíme závidìt, naše dìti tak poslouchat
nedovedou. Ono je to v pøírodì vlastnì jednoduché -
neposlechneš, zahyneš. Jejich zbarvení - pruhy - jim
v tom pomáhá. Selatùm v pruhovaném zabarvení se øíká
"markazíni". 
Jak takovému nepøíjemnému setkání zabránit. Pøednì je
tøeba se pohybovat po obvyklých cestách. Bachynì je
zná, a tak své potomky má jinde. Nenechat pobíhat psa
natolik volnì, aby pøípadnì zalehlou èernou (divoká
prasata) nezvedl. Dospìlá prasata v pohybu lidi nena-
padají. Pokud se dá do pohybu bachynì se selaty, je to
vždy nebezpeèné. A tady platí - k nejbližšímu stromu
a "zkamenìt". Jakékoliv pobíhání, mávání rukama, øvaní
považuje bachynì za útok a na ten odpovídá protiú-
tokem. To, co zde popisuji, jsou ale situace velice vzác-
né.

Dost toho, co bylo. Rozhlédnìte se okolo sebe a zaènìte
vnímat zmìny, které postupující èas pøináší. V bøeznu

rozkvétá údolí Robeèského potoka - Peklo. Položím vám
otázku: kdy jste se byli naposled na tu krásu podívat?
Tak to urèitì letos napravte, pøed nìkolika lety tam byla
i televize s Toulavou kamerou.. Pokud tam pùjdete, tak
vám pøíštím Sosnováèku prozradím povìst, jak Peklo
vzniklo.

J. Vronský

PØIKRMOVÁNÍ PTÁKÙ
Stejnì tak jako u zvìøe, se projevila mírná zima i u ptákù.
Soudì podle mého krmítka, tak letos nepøiletìl èížek
lesní, dlask tlustozobý ani další, již v minulosti vzácní.
Zùstaly sýkory, zejména koòadry, kosové a zvonci
zelení. Do krmítka, které mám za plotem, v lese létají
hlavnì sojky obecné a straky obecné. Èetnost návštìv je
v letošní zimnì daleko menší než  jiných létech. To je
všeobecné konstatování.
Jak tedy dále s krmítky? Mírná zima vede k tomu,
že ptáci zaèínají "tokání" (svatební chování) døíve. Mìli
bychom to respektovat a okolo poloviny bøezna pøikr-
mování omezovat. Usuzuje se, že ptáci tím, že mají
lehce dostupné krmení v krmítku, pøestávají plnit své
poslání - hledání nežádoucího hmyzu po stromech
a jinde. Tím u nich vzniká nežádoucí "tloustnutí"
a snižování kvality jejich rozmnožování.
Dalším, a dost podstatným  momentem, je i okolnost,
že ptáci u krmítek v dobì poèínajícího toku ztrácejí
obezøetnost a snadno se stanou koøistí koèek, kterých je
okolo našich domù hodnì. Tak jak na poèátku zimy jsme
naplòovali krmítka, tak v souèasné dobì pøestaòme. Nic
nedejte na nálety našich ptaèích strávníkù a pošlete je
do háje, aby tam plnili to, v èem je jejich poslání.       

J. Vronský

JARNÍ VÝLET PRO VŠECHNY

GENERACE
ZVEME VÁS NA SPOLEÈNÝ VÝLET (NEJEN)
SOSNOVÁKÙ V SOBOTU 22. BØEZNA 2014.

Trasa:
Po asfaltce od zahrádkáøské kolonie k pomníèku (smìr
Peklo), cestou ke Skautské skále, kde se napojíme na
èervenou turistickou znaèku. Ta nás dovede až do
Dubice. Obejdeme rybník Dubici, Pekelské rybníky, po
kamenných Pekelských schodech vystoupáme z údolí
a dále cestièkou dojdeme do Kvítkova. Projdeme obcí,
kolem místního høbitova, budeme pokraèovat po cestì
lesem až do Karby, odkud pokraèuje èervená turistická
znaèka Peklem zpìt do Sosnové. Tato trasa není defini-
tivní. Podle poèasí a nálady si ji mùžeme pozmìnit. Celá
trasa èítá cca 14 km. 
Místo a èas srazu si ještì upøesníme v bøeznovém èísle
Sosnováèku. D. Staòková

J. Halasníková

POZVÁNKA NA VÝLET...
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PROGRAM PODPORY SPORTU PRO

ROK 2014 

DO 28. ÚNORA 2014 mohou obèané a organizace

podávat žádosti o poskytnutí obecní dotace v rámci
Programu I a II na formuláøích, které jsou k dispozici na
Obecním úøadu v Sosnové nebo ke stažení na interne-
tových stránkách.

Zastupitelstvo obce Sosnová odsouhlasilo na zasedání
dne 28. 1. 2014 programy podpory sportu pro rok 2014.
Programy slouží k podpoøe veøejnì prospìšných
èinností subjektù, které ve svých stanovách mají jako
jednu z hlavních èinností provozování sportovních
a tìlovýchovných èinností a k podpoøe individuálních
sportovních aktivit obyvatel obce. 
Cílem programù je podpora sportovních aktivit provozo-
vaných obyvatelstvem Sosnové. Programy podpory
sportu umožòují požádat o dotaci i tìm obèanùm, kteøí
svoji sportovní aktivitu provozují napøíklad v èeskolip-
ských sportovních klubech nebo individuálnì, pøípadnì
programy mohou podnítit vznik sportovní aktivity pod
existujícími sportovními kluby v Sosnové. 

OÚ Sosnová

SPORT...

TURNAJ VE STOLNÍM TENISE
...Nesmíme zapomenout na prosincové sportovní klání
ve stolním tenise. Zde jsou výsledky...

Ve ètvrtek 26. 12. 2013 se konal na sále kulturního domu
v Sosnové turnaj ve stolním tenise, poøádaný sportovní
komisí OÚ Sosnová. Soutìžilo se v kategoriích muži,
ženy a mládež do 15 let. Všichni zúèastnìní se dobøe
bavili. Za své výkony pak byli tøi nejlepší v dané kategorii
odmìnìni poháry a vìcnými cenami. Vìøíme, že pøíští
turnaj zaujme i ostatní, kteøí se nemohli zúèastnit a zájem
spoluobèanù bude alespoò o nìco vyšší. 
Výsledky:
Kategorie ženy: Kategorie mládež:
1. Vyhnánková Václava 1. Liška Jiøí
2. Lišková Monika 2. Meïášová Nela
3. Lacková Jitka 3. Volek Ondøej

Kategorie muži:
1. Liška Jiøí
2. Rùžièka Jan
3. Meïáš Petr Bc. Jan Gallo 

pøedseda sportovní komise

foto z turnaje

ŠKOLA SMYKU
V sobotu 1. 2. 2014 probìhl na autodromu v Sosnové již
6. roèník školy bezpeèné jízdy organizovaný pro obèany

S o s n o v é ,
který ve spo-
lupráci s ve-
dením auto-
d r o m u
a vedením
obce pøipra-
vilo obèan-
ské sdružení
Motor Sport
Sosnová. 

Po nastudování nezbytné teorie vèetnì rychlého kurzu
první pomoci si úèastníci vyzkoušeli ovládání svých vozù
jak pøi vyhýbacím manévru na kluzné ploše, tak pøi
nedotáèivém èi pøetáèivém smyku v zatáèce. Navíc byl
letošní výcvik zpestøen speciální fábií, jejíž pøídavná 
konstrukce na zadní nápravì umožòovala bezpeèný
nácvik driftu a reakcí na pøetáèivý smyk. V závìru akce
byli zájemci svezeni v ostrých závodních vozech. 
Tìšíme se na další školu bezpeèné jízdy a dìkujeme
vedení obce, vedení autodromu v Sosnové a všem
instruktorùm za vstøícnost pøi poøádání této akce. A jestli
to nìkterému z úèastníkù pomùže pøi øešení neèekané
situace v provozu, pak byl její smysl naplnìn.  

Za Motor Sport Sosnová 
Jaromír Antoš


